



ПОСОЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

MODTAGET
LEDELSESSEKRETARIATET

Dato 3/4-17 Kl.

Copenhagen, March «30», 2017

Dear Ms. Kjærsgaard,

I hereby forward to you a copies of the appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To Parliaments of European States, the European Parliament, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Cooperation in Europe, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Secretary General of the Council of Europe in connection with the attacks on banking institutions in Ukraine” and the State Duma’s resolution on this appeal.

Respectfully yours,

Mikhail V. Vanin
Ambassador of the Russian Federation
to the Kingdom of Denmark

MS. PIA KJÆRSGAARD
SPEAKER
OF THE FOLKETING
-Copenhagen-

**The Seventh State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation**

APPEAL OF THE STATE DUMA

**To Parliaments of European States, the European Parliament,
the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and
Cooperation in Europe, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe,
the Secretary General of the Council of Europe in connection with the attacks
on banking institutions in Ukraine**

Members of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation express their absolute indignation regarding the attacks of banking institutions in Ukraine, which reached the highest point on March 14-15, 2017. As the result, these unlawful acts paralyzed the activity of Sberbank and Alfa-Bank, where millions of depositors and clients keep their money and where several thousands of Ukrainian citizens are employed.

The law-enforcement authorities of Ukraine didn't take any measures to terminate the unlawful acts. This fact subsequently put health and life of those institutions' employees in jeopardy. For the first time in history of the modern Europe the employees of the banking institutions were actually mured inside the attacked buildings. At the same time the representatives of Ukrainian state authorities incited by their statements the neo-Nazis people to commit criminal and violent actions.

Instead of fulfilling his constitutional obligations to secure law and order, the President of Ukraine ordered to impose sanctions on the banking institutions with Russian capital, which are registered in full compliance with the Ukrainian legislation, have a significant participation share in the national banking system of Ukraine and abide in good faith by the Ukrainian laws.

It is absolutely obvious, that such actions are inconsistent with rules of international law, including Ukraine's obligations within the framework of the Council of Europe and its obligations in relation to the signing of the Ukraine-European Union Association Agreement. Moreover, those actions destroy the investment climate and deteriorate already distressful economic situation in the country.

Members of the State Duma call on their European colleagues, who voted in favor of ratification of the Ukraine-European Union Association Agreement, to use their powers effectively in order to terminate crimes and violence on Ukraine's territory and make an adequate evaluation of actions of the official Ukrainian authorities.

History shows, that it is dangerous to turn the blind eye to activities of neo-Nazi character. Flurry of criminal acts and outbreaks of violence in Ukraine must be brought to an end.

Chairman of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN

Moscow
March 17, 2017

**The Seventh State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation**

RESOLUTION OF THE STATE DUMA

on the Appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To Parliaments of European States, the European Parliament, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Cooperation in Europe, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Secretary General of the Council of Europe in connection with the attacks on banking institutions in Ukraine”

The State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation **resolves:**

1. To adopt the Appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To Parliaments of the European States, the European Parliament, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Cooperation in Europe, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Secretary General of the Council of Europe in connection with the attacks on banking institutions in Ukraine”.

2. To submit the present Resolution and the above mentioned Appeal to the President of the Russian Federation V.V.Putin, the Government of the Russian Federation, the Civic Chamber of the Russian Federation, the United Nations, the Inter-Parliamentary Union, the Interparliamentary Assembly of Member Nations of the Commonwealth of Independent States, the Parliamentary Assembly of the Collective Security Treaty Organization, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Cooperation in Europe, the European Parliament, the

Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Secretary General of the Council of Europe, parliaments of European States.

3. To submit the present Resolution and the Appeal in question to the newspaper "Parlamentskaya Gazeta" for official publication.

4. The present Resolution shall enter into force on the day of adoption thereof.

Chairman of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN

Moscow,
March 17, 2017

ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
СЕДЬМОГО СОЗЫВА

ОБРАЩЕНИЕ
ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

**К парламентам европейских государств, Европейскому парламенту,
Парламентской ассамблее Организации по безопасности и
сотрудничеству в Европе, Парламентской ассамблее Совета Европы,
Генеральному секретарю Совета Европы в связи с погромами
банковских учреждений на Украине**

Депутаты Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации выражают крайнее возмущение в связи с погромами банковских учреждений на Украине, пик которых пришелся на 14 – 15 марта 2017 года. В результате этих противоправных действий была парализована деятельность Сбербанка и Альфа-Банка, в которых хранят свои средства миллионы вкладчиков и клиентов и работают несколько тысяч граждан Украины.

Правоохранительными органами Украины не были приняты меры по пресечению противоправных действий, в результате чего жизнь и здоровье сотрудников этих учреждений подверглись опасности. Впервые в истории современной Европы сотрудники банковских учреждений были фактически замурованы в подвергнувшихся нападению помещениях, при этом представители органов государственной власти Украины своими

заявлениями подстрекали неонацистов к совершению преступных насильственных действий.

Президент Украины вместо исполнения конституционных обязанностей по обеспечению правопорядка поручил ввести санкции против банковских учреждений с российским капиталом, зарегистрированных в полном соответствии с украинским законодательством, имеющих весомую долю участия в национальной банковской системе Украины и добросовестно выполняющих требования украинского законодательства.

Совершенно очевидно, что такие действия не соответствуют нормам международного права, в том числе обязательствам Украины в рамках Совета Европы и ее обязательствам в связи с подписанием Соглашения об ассоциации ЕС – Украина, разрушают инвестиционный климат на Украине, усугубляют и без того бедственное экономическое положение в стране.

Депутаты Государственной Думы призывают европейских коллег, проголосовавших за ратификацию Соглашения об ассоциации ЕС – Украина, эффективно использовать свои полномочия для пресечения преступлений и насилия на территории Украины и дать адекватную оценку действиям официальных украинских властей.

История учит, что политика закрывания глаз на действия неонацистского характера опасна. Череду преступлений и всплескам насилия на Украине должен быть положен конец.

Председатель Государственной
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва

17 марта 2017 года



ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
СЕДЬМОГО СОЗЫВА

ПОСТАНОВЛЕНИЕ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

Об обращении Государственной Думы
Федерального Собрания Российской Федерации
«К парламентам европейских государств, Европейскому парламенту,
Парламентской ассамблее Организации по безопасности и
сотрудничеству в Европе, Парламентской ассамблее Совета Европы,
Генеральному секретарю Совета Европы в связи с погромами
банковских учреждений на Украине»

Государственная Дума Федерального Собрания Российской
Федерации постановляет:

1. Принять обращение Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации «К парламентам европейских государств, Европейскому парламенту, Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе, Парламентской ассамблее Совета Европы, Генеральному секретарю Совета Европы в связи с погромами банковских учреждений на Украине».

2. Направить настоящее Постановление и указанное Обращение Президенту Российской Федерации В.В.Путину, в Правительство Российской Федерации, Общественную палату Российской Федерации, Организацию Объединенных Наций, Межпарламентский союз, Межпарламентскую Ассамблею государств - участников Содружества Независимых Государств, Парламентскую Ассамблею Организации Договора о коллективной безопасности, Парламентскую ассамблею Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе, Европейский парламент, Парламентскую ассамблею Совета Европы, Генеральному секретарю Совета Европы, в парламенты европейских государств.

3. Направить настоящее Постановление и указанное Обращение в «Парламентскую газету» для официального опубликования.

4. Настоящее Постановление вступает в силу со дня его принятия.

Председатель Государственной Думы
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва
17 марта 2017 года
№ 1139-7 ГД